

CALL FOR PAPERS & PROPOSALS FOR SESSIONS

Migration, Diasporas and Settlement Forum

January 30-31, 2025
Krakow, Poland

Deadline to submit: November 29, 2024

The process of migration can have an important impact on both destination and source countries. Migrants and their children who maintain ties to their country of origin, whether familial, cultural, social, economic, political or other, are referred to as members of diasporas. Among diaspora groups, distinct historic experiences and narratives have contributed to important variations in ongoing relationships with countries of origin and patterns of identity formation in countries of adoption. Over recent decades, changing migration patterns, globalization and technological advances have both facilitated and made more complex, these multifaceted relationships.

In destination countries, responses to migration trends have generated both challenges and opportunities. Growing fears and anxieties about immigration levels, for instance, have reinforced tendencies to regard migrants, whether designated as exiles, expatriates, alien residents, transnationals, dual/multiple-citizens or refugees, as 'the other' in their countries of adoption.

On January 30 and 31, 2025, the Metropolis Institute and partners will hold an international conference on Migration, Diasporas and Settlement. The aim is to reflect on how evolving diaspora engagement affects policies and practices in migrant sending and migrant receiving counties. We invite submissions in a variety of formats (workshops, roundtables and posters) that include but are not limited to the topics below.

Proposed Subjects

We're inviting workshop and roundtable submissions within the framework of these following themes and topics:

- Citizenship rights of diaspora members in countries of origin.
- Diasporas, Economic Assistance and Remittances
- Migration, Diasporas and Humanitarian Aid and Development
- Dual and Multiple Citizenship
- Diasporas and Multiple Identities
- Diasporas and Return migration
- Diasporas and Political and Civic Engagement in Countries of Origin and Adoption
- Diasporas and Language and Cultural Retention
- Diasporas and Multilingualism
- Diasporas, Transnationalism and Mobility
- Diasporas, Innovation and Entrepreneurship
- Diasporas, Networking and Technologies

Please note we may ask for selected presentations from the event to be published in our Canadian Diversity publication.

WORKSHOP FORMATS

Workshops/panel presentation sessions (60 minutes)

Workshops will usually consist of a minimum of three to a maximum of five presentations of approximately 15 minutes each followed by at least 20 minutes of discussion. Workshop rooms will be equipped with a laptop, screen, and projector. Workshop organizers will preside over the session or designate another individual to do so.

Roundtables (60 minutes)

The roundtable format is suitable for more informal discussions of emerging issues or controversies. Roundtables are intended to facilitate discussion to a greater extent than time may permit in Workshop/panel presentation type sessions. It is a very effective format for the exchange of information and experiences among all participants attending the session.

IMPORTANT POINTS TO REMEMBER

In order to open as many opportunities as possible for the most participants, we ask that:

- Organizers promote the participation of as many different presenters as possible;
 - Participants may organize more than one workshop (**please limit to 3 proposals per organization**) but on different topics;
 - An organizer can choose to participate in additional workshops as a chair, participant or discussant;
 - If you are listed as a presenter in more than one workshop, we may ask you to choose the workshop that you would prefer to participate in;
 - Each person listed as an organizer, participant, chair or discussant in a workshop must register to the conference either as a day or full conference participant and pay the applicable registration fees. Please inform your presenters of this requirement when inviting them to participate in your workshop.
-
- **If you are interested in presenting a paper, we strongly encourage you to solicit colleagues from your area of expertise and from different sectors to submit a workshop proposal.** If you do not have the ability to put together a workshop proposal with other colleagues but you are still interested in presenting a paper, a research project or another presentation, please also consider submitting an individual paper.
 - **If you submit an individual paper presentation your paper will be grouped in a session with two other paper presentations** on the same general theme and you will each have approx. 15-20 minutes to present in the session.
 - **An Adjudication Committee will meet to review the workshop proposals after the submission deadline.** The Adjudication Committee will consider proposals that include a clear title, abstract and summary as well as a list of at least three confirmed presenters.

IMPORTANT POINTS TO REMEMBER

The Adjudication Committee will place priority on:

- Workshops that have confirmed and combined presenters from the three sectors: academic, non-governmental and government policy
- Workshops that involve graduate students.
- Workshops that bring perspectives of those with lived experience and that include diverse representation.
- Workshops that include participants across various regions of Canada or the world.

Please note that all presenters are required to register and pay the conference registration fee as posted on the conference website.

Session organizers will be required to provide the information listed below during the submission process via our website:

- Name and contact information
- Format of your session (workshop or roundtable)
- Theme (from the 5 above) in which the session falls under
- Title of your session
- Names of co-organizers (if applicable)
- Names of presenters including their affiliation, email address and titles of their presentation
- 50-word abstract which will be included in the program (please make sure it is descriptive but is also formulated to interest as many conference participants as possible)

Please note that all presenters are required to register and pay the registration fee and that the information you provide us will be included in the conference program. Please verify the spelling of your presenters' names and the titles of their presentations.

If you are organizing a session with both English AND French presentations, we ask that you provide us with the translation of the title and 50-word abstract for the program.

For additional information please contact miriam.taylor@acs-aec.ca or raissa.sintcheu@acs-aec.ca

APPEL À PROPOSITIONS

Forum Migrations, diasporas et établissement

30-31 janvier, 2025
Cracovie, Pologne

Date limite pour soumettre: 29 Novembre 2024

Le processus de migration peut avoir un impact important sur les pays de destination et d'origine. Les migrants et leurs enfants qui conservent des liens avec leur pays d'origine, qu'ils soient familiaux, culturels, sociaux, économiques, politiques ou autres, sont appelés membres de diasporas. Parmi les groupes de la diaspora, des expériences et des récits historiques distincts ont contribué à d'importantes variations dans les relations actuelles avec les pays d'origine et les modèles de formation de l'identité dans les pays d'adoption. Au cours des dernières décennies, l'évolution des schémas migratoires, la mondialisation et les avancées technologiques ont à la fois facilité et rendu plus complexes ces relations à multiples facettes.

Dans les pays de destination, les réponses aux tendances migratoires ont généré à la fois des défis et des opportunités. Les craintes et les angoisses croissantes concernant les niveaux d'immigration, par exemple, ont renforcé les tendances à considérer les migrants, qu'ils soient désignés comme des exilés, des expatriés, des résidents étrangers, des transnationaux, des citoyens doubles ou multiples ou des réfugiés, comme "l'autre" dans leur pays d'adoption.

Les 30 et 31 janvier 2025, l'Institut Metropolis et ses partenaires organiseront une conférence internationale sur les migrations, les diasporas et l'établissement. L'objectif est de réfléchir à la manière dont l'évolution de l'engagement des diasporas affecte les politiques et les pratiques dans les pays d'origine et d'accueil des migrants. Nous invitons les participants à soumettre des propositions sous diverses formes (ateliers, tables rondes et affiches) qui portent, entre autres, sur les sujets ci-dessous.

Sujets proposés

Nous invitons les participants à soumettre des propositions d'ateliers, de tables rondes et de posters dans le cadre des thèmes et sujets suivants :

- Droits de citoyenneté des membres de la diaspora dans les pays d'origine.
- Diasporas, assistance économique et transferts
- Migrations, diasporas, aide humanitaire et développement
- Citoyenneté double et multiple
- Diasporas et identités multiples
- Diasporas et migration de retour
- Diasporas et engagement politique et civique dans les pays d'origine et d'adoption
- Diasporas et rétention linguistique et culturelle
- Diasporas et multilinguisme
- Diasporas, transnationalisme et mobilité
- Diasporas, innovation et entrepreneuriat
- Diasporas, réseaux et technologies

Veillez noter qu'une sélection de présentations de l'événement sera publiée dans Diversité canadienne.

FORMATS DE SÉANCE

Ateliers/séances de présentation en panel (60 minutes)

Les ateliers se composent généralement d'un minimum de trois et d'un maximum de cinq présentations d'environ 15 minutes chacune, suivies d'une discussion d'au moins 20 minutes. Les salles d'atelier seront équipées d'un ordinateur portable, d'un écran et d'un projecteur. Les organisateurs de l'atelier présideront la session ou désigneront une autre personne pour le faire.

Tables rondes (60 minutes)

Cette session de mise en réseau adopte une configuration de table ronde, se concentrant sur un thème spécifique sous la direction d'un modérateur afin d'encourager un dialogue ouvert. Contrairement aux présentations traditionnelles, ce format est conçu pour des discussions libres et interactives sur des sujets ou des débats d'actualité. C'est une occasion unique pour les participants de partager leurs idées et leurs expériences dans un cadre plus informel et plus engageant, en veillant à ce que chacun ait la possibilité de contribuer à la conversation.

LES POINTS IMPORTANTS À RETENIR

Afin d'offrir le plus d'opportunités possibles au plus grand nombre de participants, nous demandons que :

- Les organisateurs encouragent la participation du plus grand nombre possible de présentateurs différents ;
- Les participants peuvent organiser plus d'un atelier (veuillez limiter à 3 propositions par organisation) mais sur des sujets différents ;
- Un organisateur peut choisir de participer à des ateliers supplémentaires en tant que président, participant ou discutant ;
- Si vous êtes inscrit comme présentateur dans plus d'un atelier, nous pouvons vous demander de choisir l'atelier auquel vous préférez participer ;
- Chaque personne inscrite en tant qu'organisateur, participant, président ou discutant d'un atelier doit s'inscrire à la conférence en tant que participant à la journée ou à la totalité de la conférence et payer les frais d'inscription applicables. Veuillez informer vos présentateurs de cette exigence lorsque vous les invitez à participer à votre atelier.

-
- **Si vous souhaitez présenter une communication, nous vous encourageons vivement à solliciter des collègues de votre domaine d'expertise et de différents secteurs pour soumettre une proposition d'atelier.** Si vous n'êtes pas en mesure d'élaborer une proposition d'atelier avec d'autres collègues, mais que vous souhaitez tout de même présenter un article, un projet de recherche ou une autre présentation, veuillez envisager de sélectionner le format "option de présentation d'affiches" lorsqu'on vous le demandera.
 - **Si vous soumettez une présentation individuelle, elle sera regroupée dans une session avec deux autres présentations sur le même thème général** et vous disposerez chacun d'environ 15 à 20 minutes pour faire votre présentation dans la session.
 - **Un comité de sélection se réunira pour examiner les propositions d'ateliers après la date limite de soumission.** Le comité de sélection examinera les propositions qui comportent un titre, un résumé et une synthèse clairs, ainsi qu'une liste d'au moins trois présentateurs confirmés.

IMPORTANT POINTS A RETENIR

Le comité d'évaluation accordera la priorité aux ateliers suivants:

- les ateliers dont les présentateurs sont confirmés et issus des trois secteurs : universitaire, non gouvernemental et politique gouvernementale
- Les ateliers auxquels participent des étudiants de troisième cycle.
- Les ateliers qui présentent le point de vue de personnes ayant une expérience vécue et qui incluent une représentation diversifiée.
- Les ateliers qui incluent des participants de diverses régions du Canada ou du monde.

Veillez noter que tous les présentateurs sont tenus de s'inscrire et de payer les frais d'inscription à la conférence, tels qu'ils sont affichés sur le site web de la conférence.

Les organisateurs de séances devront fournir les informations énumérées ci-dessous au cours du processus de soumission via notre site web:

- Nom et coordonnées
- Format de la session (atelier ou table ronde)
- Thème (parmi les 5 ci-dessus) dans lequel s'inscrit la session
- Titre de votre session
- Nom des co-organiseurs (le cas échéant)
- Nom des présentateurs, y compris leur affiliation, leur adresse électronique et le titre de leur présentation
- Résumé de 50 mots qui sera inclus dans le programme (veillez à ce qu'il soit descriptif mais aussi formulé de manière à intéresser le plus grand nombre possible de participants à la conférence).
- Veuillez noter que les informations que vous nous fournissez seront incluses dans le programme de la conférence. Veuillez vérifier l'orthographe des noms de vos présentateurs et les titres de leurs présentations.
-

Si vous organisez une session avec des présentations en anglais ET en français, nous vous demandons de nous fournir la traduction du titre et du résumé de 50 mots pour le programme.

Pour plus d'informations, veuillez contacter miriam.taylor@acs-aec.ca ou raissa.sintcheu@acs-aec.ca.